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                                                                                                                       Bydgoszcz, 06.05.2024 r. 

 

Sprawozdanie  Prezesa PZK z działalności Prezydium Zarządu Głównego 

Polskiego Związku Krótkofalowców za okres 4.letniej kadencji Prezydium ZG PZK 

tj. od 12 grudnia 2020 r. do 10.05.2024 r. 

 

     Zanim przejdę do przedstawienia podjętych działań Prezydium ZG PZK to warto mieć na 

względzie ogólną konstatację: 

 

- W PZK jest niecałe 3500 członków i tyleż samo racji. Ale racja stanu PZK polega na tym, aby 

pogodzić te racje, co nie jest sprawą łatwą. W drodze podejmowanych w demokratyczny sposób 

decyzji Prezydium stara się wypracowywać kompromisy z pożytkiem dla całego środowiska. 

 

- Nie tylko w Polsce obserwuje się tendencję starzenia się naszego środowiska. Statystyki nie 

kłamią i pokazują rzeczywisty obraz. Coraz więcej jest osób w wieku 70 plus, co ma wpływ na 

spadek dopływu środków ze składek członkowskich. Ostatnia podwyżka składek członkowskich 

PZK miał a miejsce w 2018 roku, a w międzyczasie wzrósł poziom inflacji w kraju, wzrost 

wysokości usług, w tym usług pocztowych. Odchodzenie starszych Kolegów w stan SK powoduje 

również częściowe zmniejszenie naszych krótkofalarskich szeregów. Wszystkie te czynniki 

wpływają na zmniejszenie środków na rzecz PZK. Ale starzenie się naszego środowiska to nie tylko 

polskie zjawisko – tak dzieje się na całym świecie. Czy zatem krótkofalarstwo ma przyszłość? Tak, 

ale z każdym rokiem pojawiać się będą nowe technologie i z biegiem lat coraz rzadziej sięgać się 

będzie po dotychczasowe środki łączności. Ale, póki co, to nadal stosujmy CW i SSB. Musimy 

robić wszystko, aby przyciągać do naszego hobby młodych ludzi. Tu wielkie pole do popisu mają 

działacze klubowi i oddziałowi. Wykorzystujmy zatem w tym celu nie tylko media 

społecznościowe. 

 

     Należy stwierdzić, że XXVI Krajowy Zjazd Delegatów PZK odbyty 12 grudnia 2020 roku w 

trybie zdalnym odbył się w warunkach szczególnych tj. w czasie trwającej pandemii wirusa Covid 

19. W świetle ówczesnych przepisów władz, zabronione były wszelkie zgromadzenia, zjazdy, 

zebrania sprawozdawczo-wyborcze nie tylko wielu organizacji pozarządowych  i zgodnie z 

ówczesnymi przepisami  tego typu spotkania mogły odbywać się jedynie w trybie zdalnym. 

Ponieważ szybkimi krokami zbliżał się XXVI PZK to Prezydium ZG PZK już w październiku 2020 

roku podjęło decyzję o zakupie licencji na komunikator Microdoft Teams 365, który umożliwiał na 

przeprowadzenie obrad KZD PZK. Testowanie tego programu z uczestnikami tj. z Delegatami na 

KZD PZK, członkami Prezydium i GKR PZK trwało około miesiąca i zakończyło się powodzeniem 

i na  XXVI KZD PZK udało się wdrożyć  ten program do obrad XXVI KZD PZK. 

 

     Stwierdzić również należy, że ustępujący członkowie Prezydium ZG PZK w tamtym czasie nie 

zamierzali wstępować ponownie do tego gremium decyzyjnego i sądzili, że w ciągu pół roku, a 

najwyżej w ciągu roku roku pandemia ustąpi i wówczas będzie możliwość odbycia KZD PZK w 

normalnym trybie. Ale mając świadomość, że upływa termin kadencji Prezydium i GKR PZK  i 

zgodnie ze Stautem PZK musiały się odbyć wybory, ówcześni złonkowie Prezydium ZG PZK po 
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wielu konsutacjach stwierdzili, że  mogą wziąć odpowiedzialność za losy PZK i zgodzili się na 

kandydowanie na okres przejściowy. Za przyjęciem takiego stanowiska stał fakt, że na etapie 

przygotowań do KZD PZK, tj. w trakcie testowania komunikatora Microsoft Teams do przyszłego 

Prezydium zadeklarowały dwie osoby tj. Piotr SP2LQP i Mariusz SP5ITI. Dla ustępujących 

członków Prezydium ZG PZK był to wyraźny sygnał, że nastąpi swoista zmiana pokoleniowa PZK, 

która spowoduje, że kiedy ustąpią obostrzenia po wirusie Covid 19 to będzie okazja do odbycia w 

normalnym tybie Prezydium i GKR PZK. Ale w trakcie przygotowań do KZD PZK Mariusz SP5ITI 

przekonał przyszłych Delegatów KZD PZK, że nie ma potrzeby okresu przejściowego władz 

naczelnych PZK i należy przeprowadzić wybory na 4.letnią kadencję. Tym bardziej, że Mariusz 

zapewniał wszystkich, że jako prawnik dołoży wszelkich starań, aby zapewnić dla PZK ochonę 

prawną. W zaistniałej sytuacji członkowie ustępującego Prezydium zgodzili się z taką deklaracją i 

postanowili, że zgadzają się na na 4.letnią kadencję w Prezydium ZG PZK. Kiedy po ustaleniu 

składu osobowego Prezydium, w wyniku wyborów XXVI KZD PZK z 12 grudnia 2020 roku doszło 

do ukonstytuowania się Przezydium i podziału funkcji i zaproponowaniu Nariuszowi SP5ITI, aby 

objął funkcję prezesa PZK ten odmówił. W zaistniałej sytuacji Koledzy powierzyli mi pełnienie tej 

funkcji.  

 

     W zaistniałej sytuacji, po wyborze  na XXVI KZD PZK w dniu 12 grudnia 2020 r. 

odbytego w trybie zdalnym, Prezydium ukonstytuowało się w następującym składzie: 

- Prezes PZK – Tadeusz Pamięta SP9HQJ, 

- Wiceprezes PZK – Mariusz Busiło SP5ITI, 

- Wiceprezes PZK – Piotr Eichler SP2LQP, 

- Sekretarz PZK – Piotr Skrzypczak SP2JMR, 

- Skarbnik PZK – Jan Dąbrowski SP2JLR. 

 

Główna Komisja Rewizyjna ukonstytuowała się  w następującym składzie: 

- Przewodniczący GKR – Stanisław Leszczyna SQ2EEQ, 

- Wiceprzewodniczący GKR – Krzysztof Joachimiak SQ2JK, 

- Sekretarz GKR – Ireneusz Kołodziej SP6TRX, 

- Członek GKR – Adam Brzeziński SP1GPR, 

- Członek GKR – Krzysztof Kućmierz SQ2NIG.. 

 

     Poza wyborem władz udało się podjąć uchwałę w sprawie  trybu powiadamiania Delegatów na 

Zjazd Krajowy PZK w formie dokumentowej za pośrednictwem poczty elektronicznej w domenie 

pzk.org.pl , co pozwoliło na znaczne zaoszczędzenie finansów – zrezygnowaliśmy bowiem z 

tradycyjnego powiadamiania za pośrednictwem Poczty Polskiej. 

 

     Coroczne sprawozdania z działalności Prezydium ZG PZK składane w czasie corocznych 

posiedzeń ZG PZK znajdują się na stronie PZK i odsyłam Delegatów na KZD PZK do przeczytania 

tych sprawozdań. Postaram się zatem ograniczyć do najważniejszych wydarzeń zaistniałych w 

okresie ostatnich 4 lat i zasygnalizować najważniejsze sprawy, którymi zajmowało się Prezydium 

ZG PZK. Statut PZK stanowi, że posiedzenia PZK powinny odbywać się co najmniej raz na 

kwartał, podczas gdy my odbywaliśmy posiedzenia prawie co miesiąc. Świadczyć to może, że 

pochylaliśmy się na wieloma problemami nurtującymi nasze środowisko i podejmowaliśmy 

stosowne decyzje. Wykorzystanie komunikatora Microsoft Teams w czasie posiedzeń Prezydium 

znacznie ograniczyło koszty PZK. Wszystkie posiedzenia Prezydium odbywały się w obecności 

członków Głównej Komisji Rewizyjnej PZK, jak też tzw. czynnika społecznego tj. osób, które 

wyraziły taką wolę, aby uczestniczyć w posiedzeniach w roli gości. Takie działania z naszej strony 

pokazują, że niczego nie ukrywaliśmy pod dywan. Pierwszym i najważniejszym punktem 

wszystkich posiedzeń Prezydium ZG PZK były informacje skarbnika PZK Jana SP2JLR, który 

przedstawiał aktualną sytuację finansowe PZK i na tej podstawie odejmowane były decyzje o 

podejmowanych działaniach, uwzględniające możliwości finansowe PZK. A przyznać należy, że nie 
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zawsze można było spełnić oczekiwania całego naszego środowiska, zwłaszcza przy dzieleniu 

środków na zgłaszane wnioski o dofinansowanie ogólnopolskich i lokalnych inicjatyw. Musieliśmy 

postępować zgodnie z zasadą tak krawiec kraje, jak mu materiału staje. Niezależnie od oficjalnych 

posiedzeniach Prezydium, odbywaliśmy spotkania robocze via komunikator Microsoft Teams, na 

których wypracowaliśmy stanowiska w wielu pilnych sprawach dotyczących interesów PZK. 

 

     Warto wrócić uwagę na fakt, iż dla Prezydium ZG PZK to był bardzo trudny, jeśli nie 

najtrudniejszy okres działalności w ostatnich czasach, ponieważ złożyły się na to dwa ważne 

czynniki: 

 

- pandemia Covid 19, która na przestrzeni 2-3 lat zdziesiątkowała nasze szeregi, a w szczególności  

  osoby starsze. Wg wyliczeń Stanisława SQ2EEQ w tym czasie odeszło z naszych szeregów ponad  

  100 osób. Ponadto pandemia Covidu spowodowała zawieszenie działalności klubów i oddziałów  

  terenowych PZK, które nie mogły realizować swoich statutowych obowiązków, w tym spotkań i  

  zebrań sprawozdawczo-wyborczych 

 

- Napaść Rosji na Ukrainę – spowodowało to zaniepokojenie naszego środowiska, które zamiast  

  czerpać korzyści z uprawiania krótkofalarskiego hobby zajęło się pomocą dla ofiar napaści Rosji.    

  Wielu naszych krótkofalowców-wolontariuszy brało udział w pomocy dla uchodźców z Ukrainy     

  orgnizując im zakwaterowanie, wyżywienie i znalezienie pracy. Jako władze PZK musieliśmy  

  szybko podejmować decyzje i to czasami niepopularne. Zwracali się do nas bowiem  

  przedstawiciele różnych państw oferując pomoc walczącej Ukrainie (głównie przekazanie sprzętu  

  łączności). W tej sytuacji kierowaliśmy zainteresowanych do ambasad i konsulatów ukraińskich.  

  Jako PZK opowiedzieliśmy się po stronie walczącej Ukrainy koordynując akcję niesienia pomocy,  

  zbieraniu środków rzeczowych i zapewnienia schronienia uchodźcom z Ukrainy. Tą drogą  

  dziękujemy wszystkim polskim krótkofalowcom za włączenie się do akcji pomocowej. Na stronie  

  ukraińskiego stowarzyszenia krótkofalowców (http://uarl.org.ua/index.php/novini)  znajduje się  

  oświadczenie prezesa PZK następującej treści: 

 

Dear Friends - Radio Amateurs from Ukraine! 

The war incidents in the territory of Ukraine are very worrying to all Polish amateurs. We 

sympathise with the war victims. Due to the apolitical nature of our Union, we cannot comment 

political events and we must remain neutral not only on the radio bands. But in solidarity with the 

Ukrainian radio amateurs, we decided not to hold the international SP DX Contest this year. 

Guided by the amateur radio ethics and conscience, the Polish ham radio enthusiasts joined the 

wide-ranging activities aimed at helping war refugees from Ukraine. As a part of the humanitarian 

actions, our radio amateurs help in organising cash and material collections, provide financial and 

substantial donations, and also provide shelter to refugees from Ukraine. You can always count on 

our help. 

President of the PZK - Tadeusz Pamięta, SP9HQJ 

     Z treści poniższego oświadczenia wynika, że członkowie PZK solidaryzując się w narodem 

ukraińskim i ukraińskimi krótkofalowcami w ramach akcji humanitarnych udzielają pomocy 

finansowej i rzeczowej oraz zapewniają schronienie uchodźcom z Ukrainy. A tak przy okazji 

informacja: w związku ze zbrojną napaścią Rosji na Ukrainę decyzją CEPT zawieszono Federację 

Rosyjską i Białoruś w członkostwie CEP. 

 

- najnowsze zdobycze informatyczne to nie tylko rozwój współczesnej informatyki, ale 

również źródło hejtu. Na przestrzeni ostatnich  lat PZK, a zwłaszcza Prezydium ZG PZK stało się 

obiektem hejtu ze strony nieprzyjaznych nam osób ( wsyscy wiemy o jakie osoby chodzi). Osoby 

nam niesprzyjające  wielokrotnie formułowały zapytania w trybie dostępu do informacji publicznej, 

jak też spraw kierowanych do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie, co 

powodowało dezorganizację prac Prezydium, które zamiast zajmować się sprawami PZK było   

http://uarl.org.ua/index.php/novini
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zaabsorbowane dodatkowymi zadaniami. 

 

Zatem co wydarzyło się w ciągu ostatnich 4 lat i jakie działania podejmowało Prezydium ZG 

PZK? 

 

1. Powołaliśmy Piotra Wilkonia SQ8L na funkcję Managera PZK ds. młodzieży odwołując 

jednocześnie Bartosza Santorowskiego SQ6ILS z uwagi na brak jego aktywności na tym 

stanowisku. Niestety Piotr Wilkoń SQ8L ie sprawdził się w tej roli i musieliśmy Go 

odwołać. Aktualnie jest wakat na tym stanowisku. 

 

2. Zatwierdzono projekt Nawego dyplomu SN0HQ – dziękujemy Wiesławowi SQ9V za tę 

pracę. 

 

3. Rozpatrywano sprawę reaktywowania Ogólnopolskiego Klubu SP YL, który praktycznie nie 

istnieje. Z inicjatyw prezesa PZK podjęto działania zmierzające do reaktywacji tego klubu i 

na chwilę ówczesną zebrano kilka pań, które próbowały zintegrować środowisko kobiet i 

zwołać zjazd założycielski. Był problem z zorganizowaniem zawodów pod nazwą „Dzień 

Kobiet”, ale ogarnął to Andrzej SP8AB i tak samo zrobi w  obecnych latach.  Ale 

dotychczas brak jest postępów co do tworzonego klubu SP YL – nie ma chętnych do pracy 

społecznej. Może nowe władze PZK znajdą sposób, aby zachęcić nasze panie do 

reaktywowania tego zespołu. 

 

4. Podjęliśmy sprawę wdrożenia w PZK RODO i bardzo liczyliśmy na pomoc naszego 

prawnika i członka Prezydium Mariusza SP5ITI, ale nie uzyskaliśmy pomocy. Niemniej 

jednak podjęliśmy dalsze działania zakończone opracowaniem stosownego regulaminu, 

który nie do końca spełnia oczekiwania całego środowiska. Na chwilę obecną trwają 

ostateczne uzgodnienia z Panią Prawanik, która na zlecenie Prezydium podjęła się 

dopracowania dokumentów organizacyjnych PZK do standardów zgodnych z Dyrektywą o 

RODO. Prace te są na ukończeniu. 

 

5. Omawialiśmy sprawę prospektu – ulotki informacyjnej promującej PZK i zachęcającej nie 

tylko młodzież  do wstępowania do PZK. Mieliśmy sporo materiałów, które można by 

wykorzystać przy opracowaniu projektu nowej ulotki. Ale w tej sprawie był mały odzew ze 

strony oddziałów terenowych PZK. Ta sprawa jest nadal aktualna i sądzę, że przyszłe 

Prezydiu podejmię tę sprawę.  

 

6. Udało się poszerzyć skład osobowy Komisji ds. zawodów SP DX Contest o 2 nowe osoby tj. 

SP3QDM i SP3WWS. Komisji tej udało się znacznie zmodyfikować zapisy Regulaminu 

zawodów. Obecnie Komisja ta działa spełniając oczekiwania dx-manów. 

 

7. Zakupiony system MS365 (Microsoft Teams) do pracy zdalnej sprawdził się w warunkach 

Krajowego Zjazdu Delegatów w grudniu 2020 roku i dziś korzysta z niego Prezydium, GKR 

i niektóre oddziały terenowe. Warto korzystać z tego komunikatora – to zalecenie dla 

zarządów oddziałów, które mogą organizować swoje posiedzenia zdalnie. 

 

8. Prezydium podjęło uchwałę w sprawie przyznania Medalu im. Braci Odyńców dla prof. dr 

hab. inż. Wiesława Marciniaka, Andrzeja Janeczka SP5AHToraz Marka Ambroziaka SP5IYI 

i osobiście wręczono te odznaczenia zainteresowanym. Warto przypomnieć, że prof. 

Marciniak jest wydawcą „Świata Radio” i „Krótkofalowca Polskiego” udzielając PZK 

znacznej pomocy.  

 

9. Zmierzając do jak najszerszego upowszechniania sportów krótkofalarskich podjęto uchwałę 
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o wyróżnieniu okolicznościowymi grawertonami wszystkich 84 operatorów stacji SN0HQ. 

Jest to skromne podziękowanie za Ich wkład pracy społecznej i osiągnięty w ubiegłym roku 

wynik. A przypomnijmy, że jest to stacja, która występując jako reprezentacja PZK, zajęła w 

2020 roku III miejsce w Mistrzostwach Świata IARU na falach krótkich (IARU HF 

Championship.  

 

10. Prezydium ZG PZK podjęło uchwałę w sprawie zatwierdzenia przedstawicieli PZK do 

udziału w obradach Komitetu Wykonawczego W IARU R1 w następującym składzie: 

              - Kol. Mariusz Busiło SP5ITI - Przewodniczący Delegacji PZK (Strateg Inspirujący), 

              - Kol. Michał Brennek SP2J - Członek Delegacji PZK (Strateg Główny), 

              - Kol. Piotr Wilkoń SQ8L - Członek Delegacji PZK (Strateg Wspomagający), 

              - Kol. Tomasz Ciepielowski SP5CCC - Obserwator (Doradca Delegacji PZK), 

             - Kol. Paweł Zakrzewski SP7TEV - Obserwator (Doradca Delegacji PZK).   

 

11. Prezes PZK Tadeusz SP9HQJ kilkakrotnie opowiadał się za sporządzeniem ramowego planu 

pracy Prezydium ZG PZK, zakresu obowiązków członków Prezydium oraz podziału 

kompetencji. Wg wstępnych ustaleń Mariusz SP5ITI miał pełnić funkcję wiceprezesa PZK 

ds. organizacyjnych, ale potem uchylał się z tego obowiązku i na tym tle dochodziło w 

Prezydium do napięć i nieporozumień. W tej sprawie Mariusz SP9ITI był przeciwny takiej 

koncepcji wychodząc z założenia, że nie jest to potrzebne, ponieważ Prezydium swoją pracę 

organizuje na bieżąco i elastycznie nie pozostawiając spraw nie załatwionych. Ta sprawa nie 

mogła trwać w nieskończoność i kiedy to na jednym z posiedzeń Prezydium ostatecznie 

rozpatrywano sprawę podziału funkcji i kompetencji to Mariusz SP5ITI zrezygnował z 

pełnienia funkcji członka Prezydium przedkładając na piśmie swoją rezygnację. W tej 

sprawie do składu Prezydium dokooptowano dotychczasowego zastępcę członka Prezydium 

Marka SP3AMO, który został ustanowionym wiceprezesem PZK ds. organizacyjnych. Od 

tego czasu prace w Prezydium uległy przyspieszeniu i bez zawirowań. 

 

12 Podjęto działania mające na celu zachowanie infrastruktury na Kopie Biskupiej, gdzie 

mieści się stanowisko operatorskie miejscowych krótkofalowców.. W tej sprawie, po 

ustaleniach z lokalnymi władzami samorządowymi, trwają ostateczne ustalenia na szczeblu 

ministerialnym mające na celu mające na celu wypracowanie stanu prawnego tego obiektu, 

aby służył on naszemu środowisku. Szkoda, że w tej sprawie było tyle nieporozumień, 

niepotrzwebnych emocji, a wręcz hejtu. Teraz sprawa jest na najlepszej drodze do 

rozwiązania nikomu niepotrzebnego konfliktu. 

 

13 Konsultacje w Urzędzie Komunikacji Elektronicznej referował Mariusz SP5ITI. O ich 

przebiegu ogólnie poinformował osoby będące na liście LDD. Mariusz SP5ITI 

przeprowadził 3 rozmowy z wiceprezesem UKE Krzysztofem Dylem. W ich trakcie PZK 

zaprezentował stanowisko, że jesteśmy gotowi wesprzeć Prezesa UKE, w tym komisje 

egzaminacyjne wolontariuszami. Postulowano uruchomienie przez UKE systemu 

informatycznego umożliwiającego udział większej ilości egzaminatorów. System powinien 

wyglądać następująco: UKE prowadzi wszystkie sprawy związane z rejestracją osób 

egzaminowanych, a społeczni egzaminatorzy mogą zastępować obecnych członków komisji 

będących pracownikami UKE. Przy czym powinno się przyjąć założenie, że egzaminy 

powinny być prowadzone w miejscu, gdzie znajduje się egzaminator. Proces uspołeczniania 

egzaminów może być rozszerzany np. po roku funkcjonowania. Kilka miesięcy potem w 

UKE przeprowadzono pierwszy egzamin – test uwzględniający pierwotne założenia. 

Obecnie trwa analiza realizacji tego projektu i wprowadzone zostaną drobne poprawki. Ale 

nowy system egzaminowania został wstępnie wdrożony.  

 

14 W grudniu 2021 sfinalizowano sprawę konkursu radiowego dla dzieci i młodzieży pod 
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nazwą YOTA. Celem tego programu jest zwiększeni aktywności młodych nadawców w 

zawodach krajowych i międzynarodowych. Autorem pomysłu jest Mirek SP5GNI. Po 

rozliczeniu konkursu nastąpiło wręczenie nagród zwyciężcom  

 

15 Prezydium powołało na funkcję QSL Managera okręgu SP8 Kolegę Stanisława Irzyka 

SP6FEK. 

 

16 Wdrożono sprawę informatyzacji PZK poprzez powierzenie Jakubowi Sępniowi SQ2PMN 

funkcji informatyka systemów informatycznych PZK. Na chwilę obecną Jakub SQ2PMN 

sukcesywnie wdraża systemy informatyczne PZK, choć jest to czasochłonne i wymaga 

czasu. Ale prawda jest taka, że wg Jakuba SQ2PMN będą to standardy na miarę XXI wieku. 

 

17 Polityka informacyjna PZK nie schodzi z pola widzenia Prezydium ZG PZK, które uważa, 

że w obecnej dobie social mediów (mediów społecznościowych) jest to ważne narzędzie w 

zakresie informacji, a jednocześnie może to być przyczynkiem do wstępowania młodych 

osób w szeregi PZK. Mając powyższe na uwadze 25 maja 2022 roku Prezydium podjęło 

decyzję o powierzeniu funkcji Managera PZK ds. mediów społecznościowych  

Krzysztofowi Horoszkiewiczowi SP5E. Dziś Krzysztof SP5E aktywnie działa na rzecz PZK 

opracowując m.in. wydania Komunikatów PZK, a także sprawnie zarządza portalem PZK 

na Facebboku. 

 

18  Dzięki wcześniejszym konsultacjom z UKE udało się przeprowadzić eksperyment w 

postaci egzaminowania w trybie zdalnym kandydatów na krótkofalowców. PZK złożył do 

UKE poprawki do tego eksperymentu. Po ich dopracowaniu zostaną wdrożone nowe zasady 

egzaminowania polegające na tym, że egzaminowany nie będzie musiał fatygować się do 

UKE, lecz zdalnie przy udziale egzaminatora będzie zdawał egzamin. Sprawa ta jest na 

etapie dalszych uzgodnień. 

 

19 Nadal nie funkcjonuje Sp Em Com – środowisko to jest skłócone, ale jest szansa na 

uzdrowienie sytuacji. Na  „ŁOŚ-u 2022” odbył się panel dyskusyjny poświęcony tej sprawie 

i jak się dowiedzieliśmy tworzona jest struktura w postaci stowarzyszenia, które zamierza 

zarejestrować się w KRS i podpisać porozumienie z PZK. Ale, jak na razie, nie widać woli 

w tym środowisku do wyłonienia ogólnopolskiej struktury. Może przyszłym władzom PZK 

uda się załatwić ten problem.  

 

20 Na posiedzeniu Prezydium 21 maja 2023 r. w przerwie obrad ZG PZK w Warszawie – 

podjęło uchwałę o powierzeniu Funkcji UKF Managera Polskiego Związku 

Krótkofalowców kol. Tomaszowi Salwachowi SQ6QV. Jako UKF Managerowi PZK 

prezydium powierzyło całość zagadnień związanych z łącznością w pasmach powyżej 30 

MHz. Jednocześnie zaleciło współpracę z R1 IARU oraz ze stowarzyszeniem PK UKF. 

 

21 Na zdalnym posiedzeniu Prezydium 9 czerwca 2023 r. stwierdzono, że zbiórka publiczna na 

OSK ŁOŚ jest całkowicie zakończona i w najbliższym czasie zostanie to ogłoszone na 

Portalu Zbiórek Ministerstwa Cyfryzacji. Skarbnik PZK omówił poszczególne pozycje 

kosztów OSK ŁOŚ 2023 informując, że wszystkie środki ze zbiórki zostały wydatkowane. 

Ze środków na OSK ŁOŚ-a z OPP PZK dotychczas wydatkowano 3668 zł. z 

zaplanowanych 20.000 zł. oraz dotacji celowej w wysokości 3000 zł. W tym miejscu należy 

wspomnieć o zarzutach niektórych osób sugerujących, że w roku 2022 kwota ze zbiórki 

publicznej na ŁOŚ-u była znacznie mniejsza niż zakładano i w tej sprawie snuto teorie 

spiskowe – zarzucano organizatorom zbiórki publicznej sprzeniewierzenie społecznych 

pieniędzy. Na wyraźne żądanie ze strony Prezydium, aby osoby posiadające wiedzę o 

sprzeniewierzeniu środków powiadomiły o tym fakcie organy ścigania, to nie było nikogo, 
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kto by to uczynił. Niezależnie od powyższego prezes PZK wsytąpił z wnioskiem do 

Głównej Komisji Rewizyjnej PZK o przeprowadzenie kontroli w tej sprawie. 

Przeprowadzona kontrola nie wykazała faktu popełnienia przestępstwa. Aby na przyszłość 

uniknąć tego typu zarzutów w 2023 roku, na wniosek prezesa PZK, do Komisji 

podliczającej środki ze zbiórki publicznej dołączono tzw. czynnik społeczny złożony ze 

znanych i cieszących się powszechnym szacunkiem krótkofalowców. Od tego momentu 

skończyły się wszelkie domniemania o nieprawidłowościach w liczeniu pieniędzy ze 

zbiórek publicznych. Ten sposób rozliczania środków ze zbiórek publicznych należy 

kontynuować w następnych latach. 

  

22 Na zdalnym posiedzeniu Prezydium w dniu 18.10.2023 r. podjęto uchwałę o zatwierdzeniu 

poprawności przedstawionych przez Komitet Założycielski Ogólnopolskiego Klubu PZK o 

nazwie „Krotkofalow.cy”, dokumentów założycielskich i rekomendowaniu zatwierdzenia 

powołania Klubu Ogólnopolskiego "Krotkofalow.cy" przez Zarząd Główny PZK. W tej 

sprawie zarządzono głosowanie elektroniczne ZG PZK, którenie nie doprowadziło do 

pozytywnego skutku. Tu również snuto teorie spiskowe, Szkoda, że nie doszło do 

pozytywnego finału – Klub ten nie został powołany. 

 

23 Na zdalnym posiedzeniu Prezydium w dniu 18.10.2023 r. podjęto uchwałę o powołaniu 

komisji doraźnej o nazwie Komisja Finansowa w składzie: Roman Bal SP9MRN, 

Sławomir Krysztofowicz SP3OKS i Michał Wilczyński SP9XWM. Ustalono, że Komisja ta 

działająca pod nadzorem skarbnika PZK stanowić ma pomoc Skarbnikowi PZK w 

przygotowaniu projektu budżetu Związku na 2024. Ponadto na tym samym posiedzeniu 

powołano komisję doraźną pod nazwą Komisja Statutowa ustalając, że zakres działania 

Komisji obejmować będzie przygotowanie, przeprowadzenie dyskusji i opracowanie zmian 

Statutu PZK na Krajowy Zjazd Delegatów PZK w 2024 r. W skład tej Komisji weszli: Piotr 

Eichler SP2LQP, Paweł Gorgoń SP9OM, Jerzy Szawarski SP5SSB, Tomasz Zajdel SQ5T i 

Waldemar Sznajder 3Z6AEF. Również na tym samym posiedzeniu Prezydium powołano 

stałą komisję pod nazwą Komisja Historyczna Krótkofalarstwa Polskiego. Zakres 

działania tej Komisji obejmuje działalność polegającą na gromadzeniu, opracowywaniu, 

przechowywaniu i udostępnianiu archiwaliów dokumentowych i nie dokumentowych 

związanych z krótkofalarstwem, koordynacja takiej działalności w ramach PZK, współpraca 

z archiwami państwowymi i niepaństwowymi oraz innymi organizacjami prowadzącymi 

działalność w zakresie zainteresowań komisji. W skład komisji weszli: Tomasz 

Ciepielowski SP5CCC, Grzegorz Walichnowski   SP3CSD, Bogdan Szkudlarek SP3LD, 

Adam Nogaj SP5EPP, Jerzy Miśkiewicz SP8TK, Waldemar Sznajder 3Z6AEF. 

 

24 W dniu 18.10.2023 r. Prezydium podjęło uchwałę o rejestracji „Komunikatu Polskiego 

Związku Krótkofalowców” jako czasopisma i wpisanie go do rejestru dzienników i 

czasopism jako tytułu prasowego. Po uzyskaniu wpisu do rejestru dzienników i czasopism 

wystąpiono do Biblioteki Narodowej o nadanie numeru ISSN, po czym Sąd Okręgowy w 

Warszawie wpisał Komunikat PZK do rejestru dzienników i czasopism.  

 

25 Odnosząc się do podjętej wyżej decyzji, na podstawie § 14 Regulaminu Organizacyjnego 

ZG PZK, Prezydium ZG PZK powołało komisję stałą pod nazwą „Redakcja 

Komunikatów PZK”. Zakres działania Komisji obejmuje przygotowanie Komunikatów 

PZK. Strukturę organizacyjną komisji stanowi: Redaktor Naczelny i Redakcja Komisja 

może ustanowić regulamin pracy, zatwierdzany przez Prezydium ZG PZK. Na funkcję 

redaktora naczelnego Prezydium ZG PZK powołuje Piotra Skrzypczaka. Redakcja zostanie 

zorganizowana przez redaktora naczelnego. Nadzór nad pracą redakcji sprawuje prezes 

PZK. 
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26 Członkowie Prezydium stwierdzili, że należy podjąć prace w ramach sytemu OSEC, w tym 

oddzielić tę instalację od strony głównej PZK. System był stworzony dawno temu, a teraz 

trzeba dostosować go do obecnych wymagań. W OSEC znak wywoławczy jest 

wyróżnikiem, który w dobie przyznawania nowych znaków wprowadza zamieszanie, 

ponieważ pod tym samym znakiem znajdują się różne osoby. Również sprawa klubów i ich 

zgłaszania w systemie OSEC wymaga dopracowania. W tej sprawie powołano zespół ds. 

modernizacji systemu OSEC. Sprawą tą zajmują się: Jan SP2JLR, Waldemar 3Z6AEF i 

Jakub SQ2PMN. Do końca roku kalendarzowego w/w osoby mieli zaproponować założenia 

nowego systemu ewidencji członków. 

 

27 Na posiedzeniu Prezydium w dniu 27.01.2024 r., po  ożywionej dyskusji nad potrzebą 

podniesienia wysokości składek członkowskich PZK, w drodze uchwały podjęto decyzję o 

skierowaniu wniosku do ZG PZK o uchwalenie na rok 2025 składek członkowskich w 

następującej wysokości: 

- Składka wpisowa - 0,00 zł. 

- Składka dla członka nadzwyczajnego SWL 40,00 zł. 

- Składka ulgowa dla członka zwyczajnego od 71 roku życia 120,00 zł. 

-  Składka dla członka zwyczajnego 160,00 zł. 

-  Składka ulgowa dla członka zwyczajnego do 20 lat lub uczącego się do 26 lat 40,00 zł. 

-  Składka dla członka wspomagającego 30,00 zł. 

-  Kluby zarejestrowane w OT PZK - 0,00 zł. 

Uzasadnienie wniosku o podniesienie wysokości składek członkowskich: od wielu lat 

odnotowujemy znaczący wzrost kosztów utrzymania, w tym kosztów bezpośrednio 

obciążających budżet PZK, opłat pocztowych, w szczególności wysyłki za granicę, cen 

sprzętu i materiałów niezbędnych do funkcjonowania stacji klubowych, oddziałowych i 

bezobsługowych PZK, kosztów delegacji służbowych, udziałów w zjazdach i konferencjach, 

utrzymania niezbędnej infrastruktury w tym CB QSL, sekretariatu ZG PZK, księgowości 

PZK. Prezydium stwierdziło także fakt, że ostatnio składki członkowskie były podniesione 

od 2018 roku, a sumaryczna inflacja w okresie 2018-2023 wyniosła ok. 43%. Na 

posiedzeniu ZG PZK w Łodzi w dniu 23 marca 2024 r. członkowie ZG PZK w drodze 

uchwały podzielili stanowisko Prezydium i uchwalili podwyżkę składek członkowskich w 

kształcie zaproponowanych przez Prezydium. 

  

28 Na wniosek Prezydium, w czasie posiedzenia ZG PZK w Łodzi w dniu 23 marca 2024 r. 

członkowie ZG PZK w drodze uchwały podjęli decyzję w sprawie przyjęcia  projektu 

Regulaminu głosowania elektronicznego ZG PZK z wprowadzonymi zmianami. Sprawa ta 

potem była przedmiotem dyskusji na LDD, gdzie kilka osób  stwierdzało, że uchwalenie tej 

decyzji było naruszeniem naszego wewnętrznego prawa. Szczegółowej informacji w tej 

sprawie na LDD udzielił wiceprezes PZK Piotr SP2JLR, po wcześniejszym uzgodnieniu z 

radcą prawną, który stwierdził, że uchwalenie tej decyzji było zgodne z prawem. W 

załączniku do niniejszego sprawozdania przesyłam stanowisko Prezydium w tej sprawie.  

 

29 Kolejną decyzją Prezydium podjętą w dniu 27.01.2024 r. w drodze uchwały było powołanie 

na funkcję Okręgowego QSL Managera okręgu nr 5 (OB. QSL SP5) Kol. Piotra Delury 

SQ5WAW. Prezydium serdecznie dziękuje Kol. Jerzemu Szawarskiemu SP5SSB za 

długoletnie wzorowe wykonywanie obowiązków QSL Managera SP5. 

 

30 Na zdalnym posiedzeniu Prezydium ZG PZK w dniu 19.02.2024 r. rozpatrzono potrzebę 

zmiany kwoty niezbędnej na zakończenie akcji dyplomowej „550 rocznica urodzin Mikołaja 

Kopernika” (550MK) z 2023 roku. Okazało się, że po weryfikacji tego przedsięwzięcia 

należy wydrukować ok. 42000 kart QSL, a potrzebna kwota to 11200 zł przy zaplanowanej 

w projekcie budżetu 5500 zł. W związku z powyższym dokonano korekty prowizorium 
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budżetowego PZK na ok 2024.  

 

31 W ostatnich miesiącach nieco skomplikowała się sprawa sytuacji lokalowej siedziby 

Sekretariatu PZK w Bydgoszczy przy ulicy Wojska Polskiego 65 a z powodu zmiany 

właściciela budynku, w którym znajduje się CB QSL oraz sekretariat ZG PZK. Na chwilę 

obecną trwa postępowanie sądowe pomiędzy nowym a starym właścicielem budynku i 

sytuacja lokalowa PZK jest w stanie oczekiwania na ostateczne rozstrzygnięcie sądowe. 

Niemniej jednak po uzgodnieniach w tej sprawie na chwilę obecną interes PZK nie jest 

zagrożony. 

 

32 22 grudnia 2023 r. przedstawiciel PZK Krzysztof Gaudnik SP7WME wziął udział w 

spotkaniu z Ministrem Cyfryzacji Krzysztofem Gawkowskim. W czasie spotkania była 

chwila czasu, aby porozmawiać i zasygnalizować palące tematy występujące zarówno w 

świecie krótkofalarskim, jak i tematy około krótkofalarskie, czyli np. systemy łączności 

kryzysowej, a to już łączy się z koniecznością włączenia do dalszych rozmów MON i 

MSWiA, i takie też spotkanie będzie zorganizowane. Tłem rozmów było spotkanie wielu 

organizacji i fundacji, których przedstawiciele przyjechali zaprezentować się i 

zaproponować rozwiązania swoich istotnych problemów. Każdy na swoje wystąpienie miał 

do dyspozycji 90 sekund i tego rygorystycznie przestrzegano. Komplet niezbędnych 

informacji Pan Minister otrzymał również w wersji papierowej i elektronicznej. 

 

33 Z inicjatywy prezesa Urzędu Komunikacji Elektronicznej 23 lutego 2024. w siedzibie UKE 

w Warszawie odbyło się spotkanie 4 przedstawicieli UKE z przedstawicielami 4 organizacji 

krótkofalarskich tj. PZK, LOK, ZHP i Fundacją OPOR. Na spotkaniu tym PZK 

reprezentował prezes PZK Tadeusz SP9HQJ. W toku spotkania omówiono i ustalono 

możliwość stworzenia w najbliższym czasie Zespołu Doradczego ds. radiokomunikacji 

amatorskiej przy prezesie UKE. W najbliższym czasie zostanie opracowany i zatwierdzony 

Regulamin Zespołu Doradczego. 

 

34 Na zaproszenie Ministerstwa Cyfryzacji, przedstawiciel PZK Krzysztof Gaudnik SP7WME 

wraz Wojciechem Oparą ze stacji SP8POC  w dniu 7 marca 2024 r. uczestniczył w 

spotkaniu z kilkoma dyrektorami departamentów tegoż Ministerstwa. W czasie tego 

spotkania przedstawiciele PZK podzielili się z Ministrem doświadczeniami Lubelskiej Sieci  

EMCOM PZK (SP8YCB, SP8KAF, SP8LKSR), jak też przekazali swoje uwagi z punktu 

widzenia lubelskiej Obrony Cywilnej, która jako jedna z niewielu w kraju działa bardzo 

aktywnie. Poruszone zostały tematy pracy sieci EMCOM we współpracy z urzędami 

wojewódzkimi w stanach tzw. nagłych konieczności oraz tematy współpracy z innymi 

służbami. Przedstawiono też rozwiązania, jakie powstały w innych krajach. Ustalono 

również, że na ten temat będzie zorganizowane spotkanie z MSWiA, które Ministerstwo 

Cyfryzacji zobowiązało się zaaranżować. Wstępne rozmowy z Departamentem Ochrony 

Ludności i Zarządzania Kryzysowego pozwalają na przygotowanie praktycznych rozwiązań 

dotyczących łączności kryzysowej. Temat ten będzie także przedmiotem rozmów z 

dowództwem WOT. 

 

35 Konsultacje Ustawy Prawo łączności elektronicznej – w lutym 2024 r. PZK w ramach 

konsultacji przekazał w formie elektronicznej do Ministerstwa Cyfryzacji najważniejsze 

uwagi dotyczące zapisów mówiących o Służbie Radiokomunikacyjnej Amatorskiej. 

Najistotniejsze uwagi oraz propozycje zapisów w Ustawie przekazane do Ministerstwa 

uwagi dotyczyły: 

a) podkreślenia reprezentatywności PZK jako jedynego stowarzyszenia reprezentującego 

polskich krótkofalowców zagranicą, 

b) zgodności proponowanych w projekcie ustawy zaświadczeń o zdanym egzaminie z 
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regulacjami CEPT TR 61-02 i CEPT TR 61-01 oraz konsekwencji zamiany Świadectw 

operatorskich na Zaświadczenia, 

c) określenia Służby Radiokomunikacyjnej Amatorskiej Satelitarnej, które nie występuje w 

przedmiotowym projekcie, 

d) pozostawienia okresu obowiązywania dotychczasowych Pozwoleń kat. 3 i 5 i 

ewentualnym wydłużeniu ważności Pozwoleń kat. 1 do 15 lat, 

e) procedur kontroli stacji amatorskich przez UKE oraz sankcji grożących radioamatorom. 

Pełna treść tego pisma znajduje się na portalu PZK w zakładce download. 

 

36 Archiwum PZK cd. - 7 marca 2024 r. do Archiwum Akt Nowych w Warszawie przekazano 

kolejne 60 jednostek archiwistycznych z sekretariatu ZG PZK. Tak jak i poprzednio mamy 

zapewnienie, że niebawem rejestr przekazanych archiwaliów zostanie umieszczony na 

portalu Archiwum Akt Nowych w celu udostępnienia zainteresowanym w czytelni. 

Prezydium ZG PZK serdecznie dziękuje kol. Waldemarowi Sznajderowi 3Z6AEF za wkład 

pracy społecznej włożonej w przygotowanie archiwaliów do wysyłki oraz Bogdanowi 

Szkudlarkowi SP3LD za koordynację procedury odbioru tej i poprzedniej transzy naszych 

archiwaliów. Obydwaj Koledzy wykazują się szczególną troską o zachowanie naszej historii 

zapisanej w protokołach, komunikatach, biuletynach i innych materiałach oraz późniejsze jej 

udostępnianie zainteresowanym. 

 

37 W dniach 01-04.11.2023 r. w miejscowości Zlatibor odbyła się Konferencja Generalna 

IARU R1, w której wzięło udział trzech przedstawicieli PZK tj. Tomasz SP5CCC, Michał 

SP2J i Paweł SP7TEV. W czasie tej Konferencji wybrano Komitet Wykonawczy I Regionu 

IARU z jego przewodniczącym Sylvainem Azarianem F4GKR. 

 

38 Letni obóz YOTA – 12. doroczny letni obóz YOTA odbędzie się tym razem w Czechach! 

100 ambitnych młodych z całego Regionu 1 IARU (w tym zespoły gościnne z Regionów 2 i 

3) spotka się od 16 do 23 sierpnia w Pradze. Wg założeń organizatorów obóz ten 

przeznaczony jest dla osób w wieku 15-25 lat i każdy kraj może wysłać trzyosobową  

reprezentację. Uczestnicy obozu winni komunikatywnie posługiwać się językiem 

angielskim. Sprawą tą zajął się Krzysztof SP5E i udało Mu się wyłonić taką grupę, o czym 

nie omieszkał poinformować organizatorów. Tak więc na sierpniowy obóz wyjedzie 4 

polskich młodych krótkofalowców, którzy spełnili kryteria naboru. Więcej informacji na 

temat znajduje się w jednym z Komunikatów PZK z marca 2024 r. 

 

39 Międzynarodowa kobieca impreza eterowa pod nazwą „SP88YL”   zorganizowana przez 

Evę Thiemann HB9FPM przy aktywnej współpracyHaliny Mikoszy SP6PLH, a objęta 

Patronatem Honorowym przez Prezesa UKE. W ramach tej aktywności kilkanaście YL z 

Europy prowadziło akcję dyplomową pracując na stacji kontestowej w Chęcinach. Więcej 

informacji na ten temat znajduje się w jednym z Komunikatów PZK. 

 

40 Dobrze układa się współpraca pomiędzy PZK a Dowództwem i brygadami Wojsk Obrony 

Terytorialnej. Jednym z wymiernych efektów tej współpracy jest chociażby obecność 

żołnierzy tej formacji na corocznych ogólnopolskich spotkaniach integracyjnych pod nazwą 

„ŁOŚ”, gdzie pomoc WOT jest dla naszego środowiska bezcenna – chciażby z zapewnienia 

nam zasilania energią elektryczną. 

 

     Opisane powyżej przedsięwzięcia i czynności to zaledwie cześć działań członków Prezydium 

ZG PZK. Na bieżąco każdego dnia rozwiązujemy różnego typu problemy, z jakimi przychodzi się 

nam zmierzyć. O działaniach Prezydium dowiedzieć się można z środowych Komunikatów PZK, 

jak też z lektury „Świata Radio” i „Krótkofalowca Polskiego”. Odpowiadamy na liczne maile, a to 

wymaga dużo czasu, aby zweryfikować informacje.  
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     Jako prezes PZK, mam świadomość, że nie udało się nam zrealizować wszystkich 

zaplanowanych przedsięwzięć. Ta kadencja to wyjątkowa trudna z uwagi na wiele przeszkód 

piętrzących się przed nami. Nie tylko mnie niepokoi mała aktywność działaczy PZK na Liście 

Dyskusyjnej Działaczy (LDD). Co prawda, w ostatnim czasie Lista ta nieco ożyła, a stało się to za 

sprawą zbliżającego się Krajowego Zjazdu Delegatów PZK, które będzie miało miejsce w maju br. 

w okolicach Łasku. Na stronie https://pzk.org.pl/kzd2024/ opublikowane zostały między innymi 

propozycje zmaian Statutu PZK. Tą drogą dziękuję członkom tych Komisji, a zwłaszcza 

Waldemarowi 3Z6AEF, który wykazuje szczególną aktywność.  

 

     Nie zapominajmy o mediach społecznościowych, którą mogą być doskonałym narzędziem 

promocyjnym w zakresie aktywności klubów i oddziałów. W tym zakresie nastąpiła poprawa, ale 

niepokoi nas wszystkich fala hejtu, jaka rozlewa się na niektórych tzw. social mediach, a głównie na 

Forum Dyskusyjnym SP7PKI. Czy możemy się na to zgodzić? Takie naganne działania uderzają w 

interes i dobre imię PZK. Nie pozwalajmy na to i stańmy w obronie dobrego imienia PZK. Również 

na LDD pojawiają się złośliwe komentarze pod adresem PZK i jego działaczy. Dajmy odpór takim 

nagannym zachowaniom. Lansujmy zatem aktywistów i działania dla dobra PZK, a gańmy wszelkie 

skrajności. Niepokojącym zjawiskiem jest fakt, że 2-3 osoby narzucają ton zdecydowanej 

większości uczciwych, solidnych, ale skromnych Kolegów, którzy nie chcą podejmować polemik 

na tak niskim poziomie. Najwyższy czas z tym skończyć. 

 

     Ważną sprawą jest również dokumentowanie historii naszego ruch. Powołana przez PZK 

Komisja Historyczna pewnie wyda niebawem owoc swojej pracy w postaci ciekawego 

opracowania. Również Bogdan SP3LD zbiera materiały i pisze pracę na temat krótkofalarstwa. 

Dobrze się stało, że również Krzysztof SP6DVP napisał ciekawe opracowanie pt. „Historia Klubu 

SP6PAZ”. Zachęcam zatem kronikarzy klubowych i oddziałowych do pisania podobnych 

opracowań. Jest apel do lokalnych kronikarzy posiadających umiejętności literackie do 

opracowywania historii klubów i oddziału, aby w ten sposób ocalić od zapomnienia historię 

krótkofalarstwa w regionie. W PZK funkcjonuje Komisja Historyczna PZK zajmująca się tymi 

sprawami, a w jej składzie jest m.in. Jurek SP8TK i Tomasz SP5CCC. Niezależnie od tego  prezes 

SP OTC Grzegorz SP3CSD wraz z Ryszardem SP3CUG koordynuje prace w zakresie 

opracowywania życiorysów najbardziej znanych i cenionych krótkofalowców SP. Zatem prośba: 

niech starsi nadawcy opisują swoje życiorysy i przekują je do Komisji, aby ocalić od zapomnienia 

naszą przeszłość. Ostatnio odeszło wielu znanych nadawców i nie pozostawiło po sobie żadnych 

wspomnień np. SP9CPU. 

 

     Zdecydowana większość członków naszego stowarzyszenia przestrzega zasady szeroko pojętego 

ham spiritu opartego na zasadach koleżeństwa, wzajemnej tolerancji i zasad moralnych. Ale 

zdarzają się pojedyncze przypadki, kiedy to zapomina się o tym. Czytamy zatem na Forum 

Dyskusyjnym SP7PKI krzywdzące informacje na temat PZK, informacje szkalujące działaczy PZK 

różnego szczebla. To powoduje ferment i skłócenie środowiska. Należy temu przeciwstawiać się. 

Najczęściej zabierają osoby nie będące członkami PZK i niewiele wiedzące o zasadach 

funkcjonowania organizacji pozarządowych. Takie osoby mają patent na swoją niemylność i 

pouczają wszystkich, a same nic nie robią dla dobra PZK. Osoby te często zadają pytania typu: czy 

warto należeć do PZK skoro mi to nic nie daje? Robię mało łączności i nie muszę korzystać z Biura 

QSL. Osoby te nie dostrzegają faktu, że przynależność do PZK to tylko możliwość bezpłatnej 

obsługi Biura QSL. A kto zabiega o zachowanie status quo naszego krótkofalarstwa? Pasma 

radiowe nie są dla nas na wieczność. Bywają próby ich odebrania, a to PZK zabiega o nasze 

interesy. Zapomnieliśmy o PLC? Zapomnieliśmy o ewentualnym możliwym sparaliżowaniu 

polskiego ruchu amatorskiego, gdyby zaproponowane projekty 2 rozporządzeń ówczesnego 

Ministra Środowiska z 2009 roku weszły w życie? Przecież wg zapisów tych rozporządzeń 

wszystkie nasze urządzenia nadawczo-odbiorcze miały pod poddane specjalistycznym badaniom 

https://pzk.org.pl/kzd2024/
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przez certyfikowane laboratoria badawcze, a takie badania to koszt kilku tysięcy złotych. Kogo 

byłoby stać na takie badania. To dzięki zmasowanemu działaniu działaczy władz PZK minister 

wycofał się z tego szalonego pomysłu. A przywrócone egzaminy państwowe na licencje nadawcze 

to był prezent z nieba albo ze strony krasnoludków? To działacze zabiegali w UKE o przywrócenie 

egzaminów i tak się stało. To tylko niektóre przykłady pokazujące to, że gdyby nie PZK to nikt nie 

zadbałby o nasze interesy. A ponadto gdyby nas było więcej to i składki byłyby mniejsze, a ponadto 

wszelkie władze bardziej by się z nami liczyły. Zatem w naszym interesie leży, aby w PZK była 

silna reprezentacja do zdobyczy naszych interesów. 

 

     Prezydium dziękuje za szczególną aktywność organizatorom ogólnopolskich spotkań 

integracyjnych organizowanych corocznie pod nazwą „ŁOŚ”, organizatorom międzyoddziałowy, 

oddziałowych i klubowych spotkań integracyjch, których corocznie jest bardzo dużo. Do 

najważniejszych z nich należą:  „Pszczelnik”, „Renifer”, Beskidzki Piknik Eterowy w Zarzeczu, 

„Marysin”, „Jodłówka Tuchowska”, „Spotkanie na Rymerze” i wiele innych. 

 

     Dziękujemy naszym krótkofalowcom-podróżnikom, którzy łącząc krótkofalarską pasję z 

podróżowaniem rozsławiają nasz kraj w Europie i świecie. Do osób tych należą głównie: Jerzy 

SP9FIH, Leszek SP6CIK, Jacek SP5EAQ, Marcin SP5ES, Przemek SP7VC  i inni. Przy okazji 

podziękowania należą się członkom Zespołu SN0HQ, którzy godnie reprezentują PZK w zawodach 

międzynarodowych. 

      

      Tą drogą dziękuję wszystkim tym, którzy nam pomagają i nie jestem w stanie wszystkich 

wymienić. Dziękuję wszystkim Managerom PZK, którzy rzetelnie pełnią swoje obowiązki. Na 

zewnątrz reprezentuje nas Paweł SP7TEV – oficer ds. kontaktów pomiędzy PZK a IARU i pomoc 

Pawła jest nieoceniona. Dziękuję Jakubowi SQ2PMN, który zgodził się unowocześnić nasze zbiory 

komputerowe, zespołowi redagującemu Komunikaty PZK, a przede wszystkim członkom 

Prezydium, którzy nie szczędzą sił i wysiłków działając dla dobra PZK. Dziękuję prezesom 

oddziałów terenowych PZK i członkom ZG PZK, których cechuje rozwaga i zdrowy rozsądek, co 

jest szczególnie widoczne w czasie posiedzeń ZG PZK. Prezydium ZG PZK bardzo ceni sobie 

uwagi, sugestie i podpowiedzi ze strony członków GKR i cieszę się z dobrej współpracy z GKR. 

Dziękuję wszystkim, którzy nam pomagają. Bez Waszego zaangażowania nie byłoby „Łosia” i 

innych imprez ogólnopolskich, regionalnych i lokalnych. 

 

     Przed nami wkrótce Krajowy Zjazd Delegatów PZK, na którym musimy wybrać nowe władze tj. 

Prezydium i Główną Komisję Rewizyjną. Pomyślmy już dziś o kandydatach do tych gremiów 

decyzyjnych. Kandydaci winni cieszyć się powszechnym szacunkiem i uznaniem w środowisku, 

znać podstawy prawa, w tym prawo o stowarzyszeniach, Statut PZK i obowiązujące regulaminy. 

Wybierzmy osoby, które dadzą gwarancję działania dla dobra PZK. Pomyślmy o kandydatach. 

 

     Podsumowując:  Prezydium na bieżąco rozwiązuje bieżące sprawy, jakie napływają do PZK. 

Robi to jednak nie w błysku fleszy aparatów fotograficznych, lecz mozolnie realizuje  wszystkie 

zadania. A przed nami jeszcze wiele zadań i dzięki pomocy nie tylko członków ZG PZK może  uda 

nam się pokonywać bieżące bariery. 

 

Tadeusz Pamięta SP9HQJ, prezes PZK 
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